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Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslagene henvises til Er- 

hvervsudvalget. Hvis ingen gør indsigelse mod 
dette forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Første behandling af lovforslag nr. L 158: 
Forslag til lov om ændring af  lov om en værdi- 

papircentral. 
Af industriministeren (Nils Wilhjelm). 
(Fremsat 11/1 89). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Erling Olsen (S): 
Det forekommer umiddelbart rigtigt at lade 

udenlandske værdipapirer optage i Værdipa- 
pircentralens registrering. Det forekommer 
umiddelbart rigtigt at knytte Værdipapircen- 
tralen sammen med tilsvarende værdipapircen- 
traler i udlandet, og det forekommer også 
umiddelbart rigtigt at gøre Garantifonden for 
Danske Optioner og Futures til storkunde i 
Værdipapircentralen. 

Vi kan tiltræde lovforslaget. 

Kai Dige Bach (KF): 
Det elektroniske registrerings- og handelssy- 

stem på Københavns Fondsbørs skal efter dette 
lovforslag udvides til også at kunne omfatte 
udenlandske aktier og obligationer. 

Den stigende internationalisering af kapital- 
markederne og det faktum, at flere og flere lan- 
de indfører det elektroniske system, gør det for- 
delagtigt at kæde de nationale systemer sam- 
men. 

Efter forslaget får udenlandske værdipapir- 
udstedere altså ret -  men ikke pligt -  til at få de 
aktier og obligationer, der noteres på Køben- 
havns Fondsbørs, noteret i Værdipapircentra- 
len. 

Det Konservative Folkeparti vil gerne være 
med til at gøre Københavns Fondsbørs til en 
mere international handelsplads og kan derfor 
gå ind for lovforslaget. 

Lilli Gyldenkilde (SF): 
Socialistisk Folkeparti har støttet de forslag, 

der tidligere har været på dette område. Vi var 
med, da Værdipapircentralen i sin tid blev dan- 
net, ikke mindst fordi vi syntes, det var synd for 
de stakkels kuponklippere, at de skulle sidde 
dér og blive belastet af saksen. Det er mere 
praktisk at indføre tingene på edb, ingen tvivl 
om det. Vi vil også se positivt på lovforslaget i 
udvalget. 

Vi har et par opklarende spørgsmål, som 
mest egner sig til udvalgsarbejdet, og derfor vil 
vi undersøge det nøjere. Får vi tilfredsstillende 
svar, kan industriministeren regne med SF's 
støtte. 

Jens Peter Jensen (V): 
Med risiko for at overskride hastighedsgræn- 

sen skal jeg på Venstres vegne give udtryk for, 
at det er et godt forslag, der her foreligger. Bag- 
landet er i orden. Forlandet er beredt. Vi skal 
nok klare det hurtigt igennem udvalget. 

Ingrid Kjældgaard (FP): 
Hvad enten vi kan lide det eller ej, er Frem- 

skridtspartiet ligesom alle andre nødt til at er- 
kende, at den elektroniske udvikling her i lan- 
det -  som i resten af verden -  sker med storm- 
skridt. 

For at få det fulde udbytte af en sådan elek- 
troniseret nyskabelse har industriministeren 
fundet det nødvendigt at foretage visse ændrin- 
ger i loven om Værdipapircentralen, ændrin- 
ger, som tilsiger, at loven bedre kan udnyttes. 
Det kan Fremskridtspartiet støtte, og det fore- 
kommer rimeligt og rationelt, at også uden- 
landske værdipapirer kan registreres i Værdi- 
papircentralen i samme omfang og under sam- 
me betingelser som danske værdipapirer. 

At Værdipapircentralen skal kunne etablere 
forbindelse med tilsvarende centraler i andre 
lande, er sikkert en nødvendighed for, at syste- 
met kan virke så effektivt som muligt. 

Alt i alt fornuftige ændringer, som Frem- 
skridtspartiet kan støtte, og vi tilsiger derfor vo- 
res positive medvirken til udvalgsarbejdet. 

Larsen-Ledet (RV): 
Det er efter radikal opfattelse fornuftigt, at 

den danske fondsbørs får en reel mulighed for 
at kunne hævde sig på det internationale mar- 
ked, og derfor kan vi fra radikal side tiltræde 
lovforslaget. 
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Bollmann (CD): 

Ligesom langt den overvejende del, der kom- 
mer fra ministerens hånd, er der her efter CD's 
opfattelse tale om et fornuftigt lovforslag, som 
vi meget gerne vil støtte. 

Lysholm Christensen (KRF): 
Det er glædeligt, at første runde af Værdipa- 

pircentralens overgang til det elektroniske er 
forløbet så vellykket, at man nu kan anbefale, at 
man går videre i denne udvikling. Vi kan også 
fra Kristeligt Folkepartis side anbefale, at man 
tager det næste skridt, som det er udtrykt her i 
lovforslaget. 

Industriministeren (Nils Wilhjelm): 
Jeg kan af naturlige grunde gøre det meget 

kort og takke ordførerne for denne enstemmige 
tilslutning til lovforslaget. 

Jeg kan som den sidste ordfører også glæde 
mig over, at introduktionen af elektronikken 
inden for værdipapirbehandling og fondsbørs 
herhjemme er foregået på en sådan måde, at det 
ikke har afstedkommet nogen form for proble- 
mer for brugerne. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Er- 

hvervsudvalget. Hvis ingen gør indsigelse mod 
dette forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Første behiiiïdUng af lovforslag nr. L 172 i 
Forslag til lov om ændring af  lov om energipo- 

litiskeforanstaltninger. (Nedlæggelse af  Energi- 
rådet). 

Af energiministeren (Bilgrav-Nielsen). 
(Fremsat 11/1 89). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Helge Mortensen (S): 
Dette forslag om at nedlægge Energirådet 

kan Socialdemokratiet tilslutte sig. Vi er enige i, 
at udviklingen har medført, at de opgaver, som 
oprindelig var tiltænkt og også er udført af 
Energirådet, i dag på anden vis indgår i organi- 
sationen omkring energiplanlægning osv. 

Jeg skal kun benytte lejligheden til at sige, at 
Energirådet var med til at lave et stykke pioner- 
arbejde, og takke det for det arbejde, der har 
været udført. Vor tilslutning. 

Energiministeren (Bilgrav-Nielsen): 

Jeg takker for den enstemmige tilslutning til 
lovforslaget og skal ikke forlænge diskussionen 
ved yderligere at referere til, hvad der er bag- 
grunden for, at vi foreslår Energirådet nedlagt. 
Det fremgår klart af bemærkningerne til lovfor- 
slaget, og som hr. Helge Mortensen sagde, dre- 
jer det sig om, at vi nu har fået opbygget en selv- 
stændig organisation til varetagelse af energi- 
politikken i Danmark, herunder oprettelse af et 
ministerium, så rådets funktion er overtaget af 
andre samarbejdsformer. 

Jeg takker for tilslutningen. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Det 

Energipolitiske Udvalg. Hvis ingen gør indsi- 
gelse mod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Første behandling af lovforslag nr. L 165: 
Forslag til lov om ændring af lov om realkre- 

ditinstitutter, lov om indeksregulerede realkre- 
ditlån og lov om et finansieringsinstitut for land- 
brug m.v. (Refinansiering af realkreditlån m.v. i 
landbrugsejendomme). 

Af boligministeren (Agnete Laustsen). 
(Fremsat 11/1 89). 


